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This book is intended to meet the need for a thorough analysis of the business model called multi-level marketing (MLM – a.k.a. “network marketing”) and its embodiment in the emergence of thousands of MLM programs (MLMs). Worldwide, thousands of consumers are approached daily with promises of income and independence from joining one of these MLMs.
Написание этой книги было вызвано необходимостью глубокого и всестороннего анализа бизнес-модели, называемой «многоуровневый маркетинг» (МЛМ, а также «сетевой маркетинг»), и ее реализации в виде тысяч МЛМ-проектов. Тысячам потребителей по всему миру ежедневно обещают прибыли и независимость благодаря вступлению в одну из этих МЛМ-компаний.

The Amway precedent.
In 1979, Robert Pitofsky, acting as an administrative law judge for the FTC (Federal Trade Commission), ruled that Amway was “not a pyramid scheme.” This ruling assumed Amway‟s compliance with certain “retail rules” to assure that products were sold to the public and not just stockpiled. These rules were never significantly enforced. 

MLM promoters cite the Amway precedent as justification for their programs, which have proliferated like a fast-growing cancer in the field of home-based business opportunities. Thousands of MLMs have come and gone since 1979, and hundreds remain - as viral and predatory as ever. Anyone reading the evidence with an open mind will understand why I and other consumer advocates lament the Amway ruling - and failure to take remedial action since - as repudiation by FTC officials of the agency‟s mission to protect consumers from “unfair and deceptive trade practices.” 

This is an important topic because since 1979, hundreds of millions of MLM particip-ants have in the aggregate been affected to the tune of hundreds of billions of dollars worldwide. And whether these participants were benefitted or victimized is a topic of hot debate between those who see MLM as a legitimate type of direct selling or home business opportunity - and those who see it as an inherently flawed and fraudulent business model, causing nearly all participants to suffer losses, only to enrich founders and those at or near the top of their respective pyramids of participants.
Прецедент, созданный Amway
В 1979 году Роберт Питофски, работавший судьей по административным делам в Федеральной торговой комиссии (ФТК), вынес решение, что Amway «не является финансовой пирамидой». Постановление гласило, что компания Amway соблюдает некоторые «правила розничной торговли», согласно которым продукция продается потребителям, а не просто складируется. По большей части эти правила никогда не выполнялись.

Учредители МЛМ-компаний используют прецедент Amway для оправдания своих проектов, которые заполонили сферу домашнего бизнеса со скоростью раковых клеток. С 1979 года появились и исчезли тысячи МЛМ, и сотни остаются – такие же хищнические и быстро набирающие популярность, как всегда. Прочитав это исследование без предвзятости, вы поймете, почему я и другие потребители ратуем за отмену судебного решения, принятого в пользу Amway (и невозможности с тех пор исправить ситуацию). Это решение, по сути, стало отказом чиновников ФТК от своей непосредственной миссии – защищать потребителей от «нечестных и обманных торговых практик».
Эта тема важна, потому что с 1979 года во всем мире сотни миллионов участников МЛМ потеряли совокупно сотни миллиардов долларов. Считать ли их разбогатевшими счастливчиками или же обманутыми жертвами – предмет горячих споров между теми, кто воспринимает сетевой маркетинг как законную разновидность прямых продаж или способ ведения бизнеса на дому, и теми, кто видит в нем изначально порочную и жульническую бизнес-модель, большинство участников которой несут убытки, а обогащаются только учредители и верхушка пирамиды.

